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Mødedato 10.09.2020 Fangel Kro 

______________________________________________________________________ 

 

 

Formanden bød velkommen til de fremmødte på Fangel Kro, hvor den ordinære general-

forsamling blev afholdt.  

 

Til sidst rundede vi af med mad på Fangel Kro.    

 

1. Valg af dirigent Henrik Toft 

 

Henrik Toft kan meddele at der har været rettidig indkaldelse til generalforsamlin-

gen i Mælkeritidende nr. 8, den 7. august 2020, samt mail til kredsens medlemmer 

12. august 2020 

Efter gældende regler er generalforsamlingen beslutningsdygtig, da den er lovlig 

varslet i henhold til vedtægterne. 

 

Valg af stemmetæller: 

Kim Ernstsen Intern revisor for hovedforeningen 

Søren Kristiansen Intern revisor for Kreds Fyn 

 

2. Bestyrelsens beretning 

 

Henrik Toft giver ordet til formanden René Byrgesen, som aflægger årets beret-

ning. 

 

Beretning til generalforsamling 2020 

 

Dødsfald 

Vi starter beretningen med at mindes de medlemmer af FMF kreds Fyn som er 

gået bort siden sidste års generalforsamling. Igen i år er der ingen, ifølge mine 

efterretninger og info via sekretariatet. 

 

Kredsbestyrelsen 

I det forløbne år har kredsbestyrelsen bestået af følgende. 

 

Henrik Toft   Næstformand  

Torben Knudsen  Kasserer 

Kenneth Nielsen Medlem, referent, kredsudstillingsudvalg 

Referat fra generalforsamling 
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Finn Frost  Medlem og fanebærer 

René Byrgesen  Formand   

Suppleant for bestyrelsen har det forgangne år været Grietje Weitkamp 

 

Corona!!! 

2020 har været og er fortsat et år som står i skyggen af Covid 19 virus….det har 

sat sine dybe spor i hele vores samfund, ja og hele verdenssamfundet…. Det ved 

alle.. Her skal blot nævnes at vi er taknemmelige for endelig at kunne mødes med 

jer… selv under disse lidt restriktive forhold. 

Vi skulle i år have besøgt Universal robots i Odense til denne generalforsamling, 

og vi skulle have haft besøg af Claus Rasthøj fra de Frie Forsikrings Mæglere, som 

skulle præsentere lidt omkring Mejerilivs ulykkesforsikring og andre produkter… 

Begge dele er umuliggjort direkte og indirekte pga. Corona. 

Men nu er vi her, og vi afvikler generalforsamling på den måde det nu en gang er 

muligt…  

Vedr … afvikling af delegeret mødet den 7/11, så er der for nyligt udsendt denne 

mail fra Hovedbestyrelsen og sekretariatet, idet der ikke kan afvikles ledsagerar-

rangement og aften-fest i 2020 grundet Corona situationen…. (Slide..) 

Det er selvfølgelig drøn-ærgerligt, men det bedste vi kan gøre i et år som i år. 

 

Landmændene og mælken 

En kort bemærkning skal der lyde omkring mejeribrugets leverandører mælke bøn-

derne..  

I det tidlige forår hævede Arla Aconto prisen en smule, men længere inde under 

Corona krisen har Arla flere gange sænket den aktuelle aconto pris..  

2020 er et år hvor landbruget, som så mange andre, indtil nu har været udfordret 

af Corona. dette fordi de internationale markeder har været svingende og under 

stort pres…. Med lockdowns, og mange restriktioner..  

Summa sumarum så er aconto priserne lidt lavere end på samme tid i 2019.. 

Arla aconto priser her pr. september 2020 er at Traditionelt mælk koster 243 

ører/kg og Øko mælk koster 303,6 ører/kg. 

Det er ikke høje priser, men det er omvendt heller ikke så slemt som da priserne 

var på sit laveste tilbage i 2018.. 

Så en vis form for stabilitet i et uroligt marked er der dog at spore… 

 

Kold College 

Vi skal som altid runde mejeribruget uddannelser, for lige at tage et blik på hvordan 

det står til. 

KOLD har naturligvis været påvirket af Corona, og i perioder har eleverne været 

hjemsendt til fjernundervisning, og delvist selvstudie…. Ikke en perfekt, situation 

hverken for elever eller undervisere… men indstillingen har for alle været at få det 

bedste ud af situationen.. 
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Flemming Bundesen stoppede 1. maj på KOLD for at tiltræde job som fabrikschef 

hos Christian Hansen.. Tak til Flemming skal lyde, for et godt samarbejde i de for-

løbne år, og for mange nye og spændende initiativer på KOLD og omkring Meje-

ristuddannelsen. 

Ny Uddannelseschef er Mette Bernsdorf, som tiltrådte 1. juni. Mette kommer med 

en baggrund som HR-chef hos en Danish Crown Unit, og har tidligere været ansat 

i uddannelsessektoren gennem en årerække… Et stort velkommen til Mette, som 

jeg selv har haft æren af at hilse på så sent som i går. Alt tyder på et fremadrettet 

godt og stærkt samarbejde med mejeribranchen. Hvor der er vilje er der en vej..Lad 

os alle i branchen, tage godt imod Mette. 

Lidt tal fra KOLD vedr. optagne elever og antal uddannede 

 

Antal der startede på grundforløb de seneste år.. 

2016 = 78 

2017 = 80 

2018 = 104 

2019 = 109 

2020 = 148 

Antal færdig uddannet de seneste år 

2016 = 57 

2017 = 69 

2018 = 66 

2019 = 58 

2020 = 72(med 24 stk forventet i dec) 

 

Optaget af elever steg markant efter sommerferien 2019, og det skyldes måske 

evnen fra KOLD til at brande sig….. bestemt…. Men noget kan sikkert også tilskri-

ves at der hen over sommeren 2019 var hæftig annoncering af jobs med høje 

grund/start lønninger i bla. Ekstra Bladet. Mejeristuddannelsen var en af dem… 

Så mange elever sætter naturligvis store krav til branchen omkring elevoptag, og 

man fornemmer at der er en konstant pulje af elever som søger med lys og lygte 

for at få en praktikplads…. Lad os som branche bakke bedst muligt op om at få 

skaffet praktik pladser til flest muligt elever.. På KOLD er man opmærksomme på 

de udfordringer de xtra elever giver mht. at finde praktikpladser, og der arbejdes 

målrettet mod at finde løsninger, så alle eleverne kan komme gennem de uddan-

nelse som de har kastet sig i gang med. 

University College Lillebælt(UCL erhvervsakkademi og professionshøjskole) 

På UCL har der også været gjort brug af fjernundervisning i løbet af forår 2020. 

Lige som på KOLD er det ikke det optimale, men det der har været muligt her under 

Corona Lockdown. 

UCL har nu gennemført deres ledelsessammenlægninger og der er siden sidste år 

fundet en ny uddannelseschef for Teknologi og Proces i Odense. Marie Falk Nyboe 

hedder den nye uddannelseschef, og hun afløser den tidligere chef Helle Thastum, 
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som vi har haft vores samarbejde med igennem nogle år. Vi ser frem til et godt 

fremadrettet samarbejde. 

Uddannelsesudvalget omkring procesteknolog uddannelserne blev startet forsigtigt 

op i juni måned 2020, med et Teams møde(grundet Corona). I uddannelsesudval-

get har FMF her i 2020 fået mulighed for at have 2 deltagere med, og pt er det 

Torben Pradsgaard og undertegnede som deltager i uddannelsesudvalget. Et 

spændende stykke arbejde ligger foran os.. 

  

Jeg har fået følgende data fra UCL vedr. antal studerende procesteknologer 

 

Dimittender sommer 2020 (på 4. semester) 

Vejle 12 stk. på fødevarer 6 stk på proces 

Odense 12 stk på fødevarer og 4 stk på mejeri. 

Fordeling på 2. semester 2020 

 Vejle 11 stk. på fødevarer og 14 stk på proces 

 Odense 20 stk på fødevarer og 7 stk på Mejeri 

 

Optaget til denne uddannelsessæson var 3/6 hhv 28 og 29 ansøgere, og det er tæt 

på dimensioneringsgrænsen for uddannelsen. 

 

Der er en relativt stabil trend i uddannelserne, om end vi gerne så at vi kunne få 

lige et par stykker mere med over på Mejerilinjen…  

 

Ingeniør uddanelsen på KU-Life 

Mejeriingeniør uddannelsen har fortsat vind i sejlene. Industrigruppen bag mejeri-

ingeniøruddannelsen har virkelig lykkedes med at få tiltrukket studerende til Meje-

riingeniør uddannelsen. Ingeniør uddannelsen har hen over de seneste 5-6 år op-

levet en stigning i optag på kandidat uddannelsen så der de seneste par år har 

været et optag på over 30 stk på kandidat uddannelsen pr år. Det estimerede behov 

for uddannede mejeriingeniører til industrien er omkring 30 stk. om året. Det virker 

til der er balance i tingene… 

  

FMF hovedforeningen 2019-2020 

Hvis vi kigger på hovedforening, så kan vi fortsat kun være stolte over alle de ar-

rangementer og initiativer vi som medlemmer har mulighed for at deltage i.  

Sekretariatet er fortsat omdrejningspunktet for forskelligartede aktiviteter som kom-

mer os alle, eller en del af FMF´s medlemmer til gode. 

I år vil jeg blot kort nævne nogle af de ting og begivenheder fra sidste generalfor-

samling til nu. Der er rigtig mange og forskelligartede aktiviteter og der bliver lø-

bende skrevet så flot i Mælkeritidende og Mælkeritidende Update om de forskellige 

begivenheder. 

Selvfølgelig har der her også ligget tunge skyer hen over mange arrangementer 

pga. Corona situationen.. 
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Studietur 2019 til Piemonte Italien, hvor der bla. kunne besøges en ostefestival. 

Fagligt og socialt netværk er altid blandt nøgleordene for Mejeribrugets studietur. 

 

1-3 oktober 2019  HI + IFC og Foodtech messe, med Dinner event, som altid rigtig 

godt besøgt med masser af muligheder for at netværke. 

IFC er udskudt til 2021 pga. Corona, og dermed også Dinner event…Foodtech 

afvikles dog som planlagt.. indtil videre. 

 

130. delegeretmøde for FMF 2. november på Hotel Legoland i Billund. Som altid 

en rigtig god dag og hyggelig aften. I år må vi jo som bekendt nøjes med en redu-

ceret udgave af delegeretmødet, grundet Corona. Delegeretmødet 7. november 

afholdes som nævt uden aftenfest og ledsagerarrrangement. 

 

MIA(mejeriindustriens arbejdsmiljø udvalg) arbejdsmiljø konference,21 november i 

Herning. Konferencen er netop aflyst for 2020 pga Corona.. 

 

Dairy Students Club årsmøde og valg til klubråd 28 Oktober 2019.  

klubrådet består nu af …. Studerende… Søren Olsen(Formand), Tony Weyhe, 

Nico Petersen,  Esben Niewald, Anne-Sofi Christiansen, FMF, René Byrgesen, 

FMF , Bettina Nielsen, FMF og Anders Hjortshøj, FTFa 

 

  

Mejeribrugets dag KOLD og 1. kredsudstilling blev afholdt 5. februar 2020 På 

KOLD. en velbesøgt dag med en lille fremgang på antallet af bedømte produkter.. 

2. kredsudstilling måtte desværre afælyses/ udskydes pga. Corona situationen… 

 

Nordisk Mejerikongres 2020 skulle have løbet af staben i Malmö i forsommeren, 

men grundet Corona er det blevet udsat til 2-4 juni i 2021. Stadigvæk i Malmö 

 

Mejerifolk uden grænser(MUG), arbejder fortsat videre med de forskellige projekter 

rund om i verden bla. Mongoliet….igen under særligt hensynstagen til Corona si-

tuationen..  

 

Men selv i disse svære tider…… er der så  meget…meget mere……..som vi kan 

vælge fra hylderne….. 

 

DMS(mejeriteknisk selskab) arrangementer, i 2020 er flere seminarer udført delvist 

ved fysisk fremmøde og delvist ved online seminarer.. Det har fungeret ganske 

okay.. 

 

Overenskomst og løn statistikker (2019 DMF og 2017 FMF). Forventes at der laves 

nye statistikker i løbet af 2021 
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Rådgivning og advokatbistand 

 

Pension via AP(overenskomst) 

 

Forsikringer via mejeri-liv 

 

Forbrugsforening 

 

Mejeriguiden(håndbog for mejeriindustrien) 

 

………Plus en masse mere som her ikke er nævnt………… 

 

  

Brancheblad mælkeritidende og Danish dairy and food industry, samt 2 ugentlige 

Mælkeritidende update…. Og nyeset initiativ er Nordic dairy, som sendes rundt til 

abonenter i skandinavien.. dette giver en bred berøringsflade.. 

De elektroniske updates og nyhedsformidling er ved at vinde indpas, og Mælkeriti-

dende er efterhånden meget besøgt via både Update, LinkedIn, og Facebook.. Det 

er en trend der går rigtig godt i tråd med Mælkeritidendes digitale strategi.. 

 

FMF kreds Fyn 2019-2029 

Et par ord skal også lyde omkring Kreds Fyn og arbejdet i bestyrelsen det seneste 

år. 

 

Medlemmer 

  1. april 2019 Pr. uge 20. 2019  

Aktive    84 80 

Db-aktive 2 2 

Passive   2 2 

Kontingentfrie 21 21 

Virksomheder 6 6 

Stud   24 24 

I alt   139 135 

 

  1. april 2020 Pr. sep.2020  

Aktive    90 86  

Db-aktive 2 1  

Passive   3 3  

Kontingentfrie 21 21  

Virksomheder 5 5  

Stud   16 13  

I alt   137 129  
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Pt. er vi 87 aktive medlemmer i Kreds Fyn. Det er lidt flere end sidste år.. Heraf er 

1 stk. dobbeltmedlem. Kontingentfrie og passive beløber sig til i alt 24 stk. og vi har 

13 studentermedlemmer. Det er mindre end sidste år.  Slutteligt har vi 5 stk. virk-

somhedsmedlemmer. Alt i alt helt fornuftige tal, men vi håber at kunne arbejde 

antallet af studenter medlemmer op igen, over det næste år eller 2. 

De nuværende 87 aktive medlemmer berettiger os til i dag at vælge 15 delegerede. 

Mere om dette senere under punktet valg af delegerede. 

Møder 2019-2020 for kredsbestyrelsen 

Vi bestræber os på at afholde 4 ordinære kreds bestyrelses møder om året. 

Siden sidste generalforsamling har bestyrelsen været samlet 11/12-19  

17/2-20, 4/6-20(Teams) og sidst 16/8-20(Teams).  

Også her er vi påvirket af Corona situationen, men i det store hele har det fungeret 

fint.. 

På møderne behandles som altid både små som store emner, og mange af de 

informationer og tiltag der kommer fra Hovedbestyrelsen forsøges kanaliseret ud 

via kredsbestyrelsen. 

Det er også i dette forum vi snakker om og planlægger aktiviteter for kredsens 

medlemmer. Eksempelvis generalforsamlingen i dag..  

 

Temamøde for kredsbestyrelser 25. februar 2020 (før Corona lockdown) 

Besøg og møde blev holdt hos Arinco i Videbæk 

Under temaet ”2020érne-et nyt årti at tage fat på 

Temadagen blev startet med en super spændende intro og rundvisning på Arinco.  

 

Dette blev efterfulgt af diverse emner 

Aktuelt fra FMF, herunder status på arrangementer, Mælkeritidende status på nyt 

design og digital strategi. 

 

AP Pension v. Michael Mærkedahl, AP Pension 

Status på afkast, samt nye produkter fra AP 

 

Fælles depot til investering, udvikling og fremtid.. 

 

OK 2020, input til forhandlingsudvalget 

 

1000 medlemmer i 2020, hvordan kommer vi videre.. 

 

Mejeriguiden, Status og nye muligheder… 

 

Efterfølgende blev der lavet kredsvis debat og feedback på de forskellige emner 

Alt i alt en spændende dag virkelig med mulighed for at tilegne sig ny viden og 

kigge fremad i fællesskab.. 
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Slutteligt blev der fortalt Historien om Nordex Food v. Keld Pedersen, grundlægger 

af Nordex food. En sjov og berigende fortælling at slutte dagen af på.. 

 

 

Aktiviteter for kredsens medlemmer 

Vi havde i bestyrelsentænkt at ville lave et større arrangement for kredsens med-

lemmer her i foråret 2020… men det blev der sat en effektiv stopper for, allerede i 

marts måned hvor Danmark lukkede ned pga. Corona virus...Lige pt, er der ikke 

konkrete nye aktiviteter i støbeskeen, grundet den meget uvisse situation som vi 

står midt i og over for.. men vi håber at vi i 2021 kan genoptage planerne om at 

lave en medlemsaktivitet, hvor vi igen kan samles og dyrke det faglige og sociale 

sammenhold, som vi tidligere har kunnet.. 

 

 

Afrunding 

Ellers vil jeg her til sidst runde af med at takke jer alle igen for fremmødet i dag Jeg 

vil også benytte lejligheden til at takke bestyrelsen samt vores suppleant for med 

og modspil i det forgangne år. Jeg håber og tror at det næste år bliver mindst lige 

så godt.. 

 

 

Tak for ordet……. 

 

 

Kim Ernstsen siger tak for en god beretning. Kim kommer på Kold College som 

censor og har oplevet, at der er rigtig mange elever som har svært ved at finde en 

praktikplads. Det er meget frustrerende at opleve.  

 

Ditte Jensen spørger til, om der er noget kontakt mellem Mejerist og Mejeriteknolog 

uddannelsen. – kan det på et strategisk punkt kombineres? 

 

Henrik Buur efterspørger fokus omkring muligheden for et bredere udvalg af prak-

tikpladser for mejeri elever.  

 

3. Årets regnskab 

 

Regnskabet blev fremlagt af Torben Knudsen. 

  

Regnskabet var underskrevet og blev godkendt ved håndsoprækning. 

 

 

4. Behandling af indkomne forslag 
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Bestyrelsen forslog uændret kontingent. Dette blev vedtaget. 

 

Der er ikke kommet yderligere forslag. 

 

 
5. Valg til bestyrelse 

 

På valg var:  Torben Knudsen Løgismose Meyer A/S 
                     Rene Byrgesen Lactosan A/S 

  

                     Grietje Weitkamp,  Grøndal Mejeri   Suppleant 
 
                      
                     Alle er genvalgte.  

  
           
           

6. Valg af revisor og suppleant 

 

Lars Schmidt har meddelt at han ikke genopstiller som revisor.  

Forsamlingen bliver hørt om, der er nogen som ønsker at stille op.  

 

Birger H. Christiansen ønsker at blive ny revisor og Benny Lauritzen ønsker at være 

suppleant.  

 

De valgte er:  Birger H. Christiansen (revisor) 

  Benny Lauritzen          (suppleant) 

  

 

7. Valg af delegerede 

 

Der skal vælges 15 deltagere til årets delegeretmødet 2020. 

Jf. vedtægterne vælges den valgte bestyrelse minus formand. 

Generalforsamlingen skal derfor vælge 11 delegerede samt suppleanter.   

 

De valgte er: 

Gert Irming  Birka Björklund 

Mette V. Kern  Henrik Bossen 

Grietje Weitkamp Brian Ravn 

Birger H.C  Jesper Skovbjerg 

Henrik Buur  Peter Björklund 

Bernt Tokeskov Mikkelsen 

 

Suppleanter 
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Ditte Jensen 

Kim Ernstsen 

Lars Johannes Nielsen 

Lars Schmidt 

 

 
8. Eventuelt  

Birger vil gerne sige tak for en god beretning i år. Birger er glad for at se, at det 

hele køre videre på trods af den nuværende situation med Covid-19. Tak til besty-

relsen for dette.  

 

Formanden overrækker rødvin til Lars Schmidt, som tak for indsatsen som intern 

revisor gennem en årrække, samt troligt fremmøde ved kredsens arrangementer. 

Ikke mindst et stort tak, på branchens vegne for indsatsen omkring mejeribrugets 

livsforsikring gennem mange år.  

 

 

Efter den ordinære generalforsamling blev den kommende bestyrelse konstitueret 

således: 

 

Formand  René Byrgesen 

Næstformand  Henrik Toft 

Kasserer   Torben Knudsen 

Fanebærer  Finn Frost 

Sekretær  Kenneth Nielsen 

 

 

Referent  

Kenneth Nielsen 

 

 

   


